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➜els nous ajuntaments

Farré revalida l’alcaldia 
amb ERC i convida Gent de 
Poble a unir-se al govern
El seu equip governarà en minoria

r.r.
❘ sort ❘ Baldo Farré va revalidar 
ahir l’alcaldia de Sort, aquesta 
vegada al capdavant de la can-
didatura de Sumem-Acord Mu-
nicipal, coalitzada amb ERC. La 
seua candidatura va ser triada 
per majoria simple amb els cinc 
vots del seu grup. 

Els tres regidors de la llista 
independent Gent de Poble es 
van abstenir i els tres d’Enda-
vant x Sort-Candidatura de 
Progrés (marca blanca del PSC) 

van votar en contra. Farré ini-
cia el mandat amb un govern en 
minoria, i va convidar els edils 
de Gent de Poble a afegir-se al 
seu grup i formar una majoria 
absoluta. 

“Ara som un govern de cinc 
persones i volem ser més”, va 
reconèixer, i va expressar el 
seu desig de “teixir confian-
ces” amb els edils independents 
per “reformular l’ajuntament”. 
D’altra banda, va manifestar 
la seua voluntat de recollir les 
aportacions que puguin fer els 
grups municipals a l’oposició al 
considerar que portaran “aire 
fresc” a la gestió municipal.

Gent de Poble va decidir 
mantenir-se a l’oposició malgrat 
que els socialistes van arribar 
a oferir-los l’alcaldia. El cap de 
llista dels independents, Albert 

Baldo Farré pren de nou la vara d’alcalde al final del ple de Sort.

ajuntament De sort

Baqueró, va argumentar durant 
la sessió que no podia dedicar 
a l’ajuntament la dedicació que 
exigeix el càrrec d’alcalde. Va 
explicar que el seu grup “dei-
xarà el govern en minoria i farà 
una oposició constructiva” i va 
apuntar que “si l’ajuntament no 

funciona d’aquesta manera, po-
dem canviar-lo”. Des de l’oposi-
ció, esperen impulsar “una nova 
era” per als nombrosos pobles 
que conformen el municipi.

Per la seua part, la cap de llis-
ta d’Endavant x Sort, Neus Co-
mes, va recalcar que l’objectiu 

de la seua candidatura era im-
pulsar un canvi a l’ajuntament i 
que “no ha estat possible fer-ho 
amb els vots de Gent de Poble”. 
Va afirmar que el seu grup mu-
nicipal exercirà una oposició 
“ferma” però també “lleial i 
col·laborativa”.

romero, al centre de la taula, durant el ple de constitució de l’ajuntament.

acn

acn / redacció
❘ tremp ❘ La socialista Sílvia Ro-
mero va ser investida ahir alcal-
dessa de Tremp a l’aconseguir 
majoria absoluta a les eleccions 
i obtenir set dels tretze regidors 
de l’ajuntament. Romero es va 
comprometre a “recuperar el 
prestigi” del consistori de la ca-
pital del Jussà i a treballar per 
a tots els veïns de la ciutat. La 
majoria aconseguida el passat 
28 de maig, va dir, és un resultat 
“incontestable” que facilitarà la 
governabilitat a la localitat. És 
també la primera al municipi 
des de la que va aconseguir el 
també socialista Víctor Orrit el 
2007. 

El PSC va guanyar les elecci-
ons el 2015 i el 2019, encara que 
en ambdós mandats van quedar 
al marge de l’alcaldia a causa 
d’aliances entre ERC i l’antiga 
CiU i Junts.

Romero va tenir un emotiu 
record per a Antoni Flores, regi-
dor d’ERC i diputat al Parlament 

Tremp torna a mans del PSC amb la 
majoria absoluta de Sílvia Romero
La nova alcaldessa es compromet a “recuperar el prestigi” de l’ajuntament || Durant 
un ple amb un emotiu record per a Antoni Flores i Miquel Verdeny

que va morir durant la campa-
nya. També va recordar Miquel 
Verdeny, exalcalde de Tremp 
que va morir l’any passat.

Així mateix, també va ma-
nifestar el seu compromís amb 
el manteniment dels serveis 
públics i de treballar per a una 
major eficiència energètica a la 
població. 

A més, va avançar que inten-

taran “fer una gestió municipal 
més eficient i que el ciutadà la 
vegi de forma més clara i la pu-
gui sentir com a pròpia”. Va de-
fensar l’especificitat de Tremp, 
que és el municipi més extens 
de Catalunya, i va assegurar 
que “no podem permetre que 
les lleis, les normatives, els ajuts 
i les subvencions ens vagin en 
contra”. “És una qüestió que ja 

intentem treballar però en la 
qual haurem de posar més l’ac-
cent”, va assegurar.

Per la seua part, ERC ha pas-
sat de quatre a dos regidors i 
Junts es manté amb tres. Aquest 
resultat va impedir que amb-
dós partits reeditessin l’acord 
dels últims dos mandats. Pacte 
Local ha entrat a l’ajuntament 
amb un escó.

Nova majoria 
absoluta per a 
Marc Baró

❘ la pobla De segur ❘ El republi-
cà Marc Baró va ser reelegit 
ahir alcalde de la Pobla de 
Segur amb els set vots del seu 
partit. Estrena així la segona 
majoria absoluta al capda-
vant del consistori, malgrat 
perdre un regidor respecte 
al mandat anterior. Té al da-
vant projectes com el que ha 
obtingut dos milions de fons 
Next Generation per impul-
sar el turisme actiu.

La CUP guanya 
l’alcaldia de Salàs 
i relleva el PSC

❘ salàs De pallars ❘ El cap de llis-
ta de la CUP, Jaume Solé, es 
va convertir ahir en el nou 
alcalde de Salàs de Pallars 
amb els dos vots del seu grup 
i els dos d’ERC. Els republi-
cans van donar suport als cu-
paires sense acord de govern 
per rellevar al capdavant del 
consistori el PSC, el més vo-
tat amb tres regidors.

tremp
2023 2019

PsC 7 PsC 6

eRC 2 eRC 4

junts 3 jxCat 3

ara 1

Comuns 0

PP 0

Vox 0

SOrt
2023 2019

sumem-eRC 5 som Poble 5

junts 0 Fem-eRC 3

PsC 3 jxCat 2

GdP 3 PsC 1

la pOBla de Segur
2023 2019

eRC 6 eRC 7

PsC 3 PsC 3

junts 2 jxCat 1

SalàS de pallarS
2023 2019

PsC 3 PsC 4

CuP 2 eRC 3

eRC 2
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ajuntament Del palau D’anglesola

eRC

ajuntament De maials

ajuntament De naut aRan

El Palau d’Anglesola ■ Francesc Balsells i Teixidó va revalidar ahir 
el seu càrrec amb unanimitat de vots. Tots els edils –vuit d’Ara El 
Palau i dos de Palau, Endavant– van votar a favor seu.

Belianes ■ Carme Culleré va tornar a ser nomenada ahir alcaldes-
sa de Belianes, on hi havia llista única. El consistori, que des del 
2019 estava format només per dones, va incorporar dos homes.

Maials ■ David Massot (Junts) va tornar a ser elegit alcalde de 
Maials per encapçalar un consistori format per uns altres tres 
edils de Junts, dos d’Independents per Maials i un d’Ara Maials.

Naut Aran ■ César Ruiz-Canela va ser ahir reelegit alcalde de 
Naut Aran. La seua llista, Convergéncia Aranesa, governarà amb 
cinc regidors. Unitat d’Aran va aconseguir tres edils i Amassa, un.

r.r.
❘ lleiDa ❘ Sarroca de Bellera té 
des d’ahir una alcaldessa del 
PSC, malgrat que Junts té ma-
joria absoluta. Marta Moyes, 
membre de la candidatura so-
cialista, va ser investida amb 
els dos vots de la seua forma-
ció i un dels tres edils de la 
llista de Junts, Míriam Sant. 
Tant Moyes com Sant van ser 
les candidates més votades en 
aquest municipi, on els veïns 
elegeixen els seus represen-
tants municipals en llistes 
obertes. Les dos van empatar 
amb 42 sufragis cada una.

Moyes havia estat alcaldes-
sa entre els anys 2008 i 2012. 
Aleshores formava part d’una 
llista d’ERC. “El partit no té 
gaire importància a Sarroca de 
Bellera, ja que els veïns voten 

qui prefereixen en llistes ober-
tes”, va indicar, i va explicar 
que la seua intenció és intentar 
formar un govern unitari amb 
la resta dels edils. En la matei-
xa línia es va expressar Sant. 

“Entre els cinc regidors s’ele-
geix el millor candidat, aquí 
sempre s’ha fet així”, va dir. 
En aquesta ocasió, optaven a 
l’alcaldia Moyes i Anna Maria 
Jordana, membre de la llista 
de Junts.

Sant va explicar que la se-
ua decisió de votar Moyes es 
va deure que “té un bon per-
fil per al càrrec: viu aquí, co-
neix la realitat del municipi i 
pot dedicar-li a l’ajuntament 
el temps necessari”. Va desta-
car l’experiència de Moyes com 
a alcaldessa i va recalcar que 
“ha tingut els vots de la ciuta-
dania”. Quant a Jordana, va 
apuntar que la coneixia poc.

Junts no va aconseguir la 
majoria absoluta a les elecci-
ons del 28 de maig, sinó en un 
sorteig que la junta electoral 
de Tremp va celebrar el 7 de 
juny per desfer un empat en 
vots entre Junts i ERC pel cin-
què regidor. L’atzar va atorgar 
a Junts aquest edil, el tercer del 
partit en un consistori de cinc 
membres.

Alcaldessa del PSC a Sarroca de 
Bellera tot i la majoria de Junts
Una edil d’aquesta última formació va votar la candidata socialista

Sorteig
junts va obtenir la majoria 
gràcies a un sorteig per 
desfer un triple empat en 
vots amb eRC

comarqueS

juntS

r.r.
❘ lleiDa ❘ L’única regidora de 
Junts a Alguaire, Imma Roca, 
es va convertir ahir en la no-
va alcaldessa del municipi. Va 
ser una sorpresa per a tothom, 
començant per ella mateixa. 
Va ser elegida amb el seu propi 
vot i els dels cinc regidors de la 
candidatura independent Ho-
ritzó Alguaire 31. Aquests no 
havien pactat amb ella per in-
vestir-la primera edil, i segons 
va explicar Roca, ni tan sols li 
havien dit que tenien intenció 
de votar-la.

“Vaig arribar al ple creient 
que estaria a l’oposició i que 
podria arribar a acords pun-
tuals amb el futur equip de 
govern”, va explicar Roca. La 
votació es va dur a terme en 
sobres dins d’una urna i la re-
gidora de Junts es va votar a si 
mateixa. “Quan va començar 
el recompte, em va sorprendre 
veure que hi havia un segon 
vot amb el meu nom. Després 
n’hi va haver d’altres, uns per 
a mi i altres per a la candidata 
d’ERC”. Els sis sufragis que va 
obtenir Roca es van imposar 
davant dels cinc dels edils re-
publicans a la seua alcaldable, 
Gemma Massana.

Roca va rebre la vara d’al-
caldessa de la mà del seu an-
tecessor, Antoni Perea, que no 
va optar a la reelecció. Ella no 
tenia un discurs preparat per 
dirigir-se per primera vegada 
als veïns com a primera edil. 

“Vaig dir que ho faré tan bé 
com pugui”, va explicar. La 
regidora de Junts té ja experi-
ència en la política local: va 
formar part temps enrere del 
consistori d’Alguaire durant 

vuit anys, així com del consell 
comarcal del Segrià. Tanma-
teix, es veu al capdavant del 
consistori ara per ara en soli-
tari, sense un equip per gover-
nar-lo. Intentarà aconseguir-lo 
en noves reunions per formar 
el cartipàs municipal. El cap de 
llista d’Horitzó Alguaire 31, 
Joan Guillaumet, va corrobo-
rar que van votar l’única regi-
dora de Junts sense que existís 
cap pacte entre ambdós for-
macions polítiques. Va afirmar 
que ho van fer com “un punt de 
partida per començar a treba-
llar” en la configuració del nou 
consistori d’Alguaire i va decli-
nar donar més detalls sobre els 
motius d’aquesta decisió.

roca va rebre la vara de mans del seu antecessor, antoni Perea.

Alcaldessa per sorpresa
Imma Roca, única edil de Junts a Alguaire, va ser elegida sense 
que ni ella ho esperés || La van votar els cinc edils independents

leS fraSeS

«Em van nomenar 
alcaldessa i no havia 
escrit un discurs, 
vaig dir que ho faré 
tan bé com pugui»

Imma roca
alCalDessa D’alguaiRe
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Recentment ha estat dic-
tada una sentència per l’audi-
ència Provincial de Badajoz en 
virtut de la qual s’anul·la un 
matrimoni al considerar que 
la dona desconeixia els greus 
trastorns psiquiàtrics que patia 
el marit en el moment de con-
treure matrimoni.

La nul·litat matrimonial com-
porta la inexistència des del seu 
origen, és a dir, és com si no 
hagués celebrat mai. Davant 
això, el divorci comporta el re-
coneixement de la seua exis-
tència i eficàcia fins a la seua 
dissolució.

en el cas analitzat, la parella 
havia contret matrimoni 6 me-
sos després d’haver-se conegut. 
Durant la relació van aparèi-
xer diversos episodis que van 
fer la convivència insuporta-
ble. en una de les ocasions li 
va explicar a la seua dona que 

somiava recurrentment amb 
sang, verbalitzant que tenia 
intenció de matar-la. Davant 
de tal situació, l’esposa va fu-
gir del domicili conjugal i va 
presentar una demanda de 
nul·litat matrimonial per vicis 
en el consentiment, al·ludint 
al desconeixement que tenia 
al contreure matrimoni sobre 
el trastorn psiquiàtric que el 
seu marit arrossegava des de 
feia anys.

consta provat que l’home va 
ingressar a presó amb 19 anys 
i allà va començar a ser tractat 
en psiquiatria, considerant-lo 
“una persona inestable, afec-
tiva i impulsiva, en la qual la 
percepció d’una separació o re-
buig poden ocasionar canvis 
profunds en el seu comporta-
ment”. afegint, a més, que sol 
“menysprear els sentiments i 
els drets dels altres”. Se li va 

diagnosticar un “trastorn mixt 
ansiós depressiu i de la perso-
nalitat (límit i antisocial) i capa-
citat intel·lectual límit”. també 
havia estat consumidor de dro-
gues, amb diverses recaigudes. 
L’espòs es va mantenir durant 
el procés en rebel·lia.

L’art. 45 estableix que no hi 
ha matrimoni sense consenti-
ment matrimonial. L’audièn-
cia apel·la a l’art. 73 del codi 
civil que regula els motius de 
nul·litat del matrimoni, entre 
els quals es troben els vicis en 
el consentiment, així com el 
contret per error o per coacció 
o por greu, etc. el tribunal con-
sidera que hi va haver error de 
vici quan l’esposa va contreure 
matrimoni. aquest es presen-
ta quan la voluntat es “forma 
mitjançant una creença inexac-
ta”. en aquest supòsit el con-
sentiment atorgat que l’esposa 

va formar la seua voluntat per 
contreure matrimoni amb base 
a un error en les qualitats de 
l’home amb qui contreia matri-
moni, ja que aquest li va ocul-
tar la seua malaltia. considera 
que les esmentades qualitats 
són de tal importància que, en 
cas d’haver-les conegut abans, 
l’actora hauria influït en el seu 
consentiment matrimonial, és 
a dir, són determinants per a 
la prestació del consentiment. 
L’error va viciar el consenti-
ment matrimonial de l’espo-
sa i, per tant, el matrimoni és 
anul·lable. És fet provat la ma-
laltia crònica patida per l’home, 
la seua gravetat i que la patia 
de manera recurrent, ocasio-
nant-li “canvis profunds en les 
seues capacitats cognitives, en 
les relacions afectives i en el 
comportament”. no hi ha pro-
va que abans de la celebració 

del matrimoni l’esposa cone-
gués la malaltia patida pel seu 
nòvio. Valora que davant del 
breu període de festeig va po-
der haver romàs oculta o passar 
desapercebuda perquè habitu-
alment les malalties psíquiques 
són dinàmiques. Finalment, i en 
consideració al que s’estableix 
en l’art. 76 del codi civil, no 
consta que després de conèi-
xer l’esposa la sentència hagin 
conviscut més d’un any junts, 
per la qual cosa no es produeix 
la convalidació del consenti-
ment, no havent caducat l’acció 
de nul·litat.

Vist el panorama actual, i en 
el supòsit que vosaltres us tro-
beu en una situació similar, us 
aconsellem que contracteu els 
serveis d’un advocat que pu-
gui assessorar-vos i defensar els 
vostres drets adequadament. 
Us recordem que a huguet 
Ostáriz abogados comptem 
amb una llarga experiència a 
defensar els drets dels nostres 
clients, avalant-nos els nostres 
casos d’èxit.

Nul·litat matrimonial per malaltia psiquiàtrica de l’espòs 
desconeguda per la seua esposa al casar-se

AnA Huguet
L’ADVOCAt us InFORMA

aDvocaDa

info@huguetostarizadvocats.com
www.huguetostarizadvocats.com

Pràctiques dels bombers voluntaris d’Agramunt.

bombers

l. gArcíA
❘ lleiDa ❘ el departament d’In-
ter ior ha fet una proposta 
per enfortir l’actual model de 
bombers voluntaris, un col·lec-
tiu amb una gran presència a 
les comarques lleidatanes, que 
concentren 22 dels 74 parcs de 
catalunya amb un total de 558 
efectius. L’inspector de Bom-
bers Oriol corbella explica a 
SeGRe que l’objectiu és enfortir 
el model mixt de bombers fun-
cionaris i voluntaris a catalu-
nya i que s’han proposat accions 
per cobrir les carències que hi 
ha. entre les principals accions 
proposades hi ha la de l’accés 
progressiu al cos de bombers 
voluntaris, així com més perso-
nal, dotacions i recursos.

Una proposta que ja s’ha tirat 
endavant dels representants del 
col·lectiu de bombers volunta-
ris al consell de Bombers Vo-
luntaris amb la idea que facin 
aportacions al pla perquè aquest 
pugui ser aprovat com més avi-
at millor. Segons corbella, la 
prioritat passa per millorar el 
reconeixement d’aquest col·lec-
tiu tant a nivell intern com en 
l’àmbit institucional i públic. 
“La majoria de la societat no 
sap que hi ha bombers que ho 
fan de forma voluntària i que 
estan igual de preparats que la 
resta”, va destacar. així mateix, 
el pla busca incentivar més el 
voluntariat amb la millora del 

Més recursos per als bombers 
voluntaris, que sumen 558 a Lleida
El departament d’Interior proposa un pla per enfortir el col·lectiu || Millores en les 
compensacions i efectius, a banda d’impulsar el seu reconeixement

interior emergències

sistema de compensació econò-
mica per disponibilitat i de nous 
beneficis socials. 

D’aquesta manera, es preveu 
l’aportació a un fons d’estalvi 
(similar a un pla de pensions) 
de la bombera o el bomber vo-
luntari en concepte de mante-

niment anual i d’acord amb la 
dedicació demostrada.

Nou pla amb dos nivells
així mateix, es busca facili-

tar l’ingrés amb un nou pla que 
inclourà dos nivells. el primer 
serà més curt, amb un període 
formatiu de 120 hores, que per-
meti prestar serveis en incen-
dis de vegetació, rescats al medi 
natural i assistències tècniques 
en fenòmens meteorològics ad-
versos. el segon nivell operatiu,  
que és l’actual, assoliria tota 
classe d’intervencions després 
d’un període formatiu de dos 

anys. a més, es preveu la in-
corporació de 753 nous bom-
bers voluntaris per incremen-
tar el nombre d’efectius mínim 
a cada parc, amb trenta-un, i 
s’ampliarà el nombre de vehicles 
disponibles.

Per la seua banda, la idea 
d’Inter ior és poder iniciar 
aquestes noves accions enguany 
i completar-les el 2024. Segons 
Oriol corbella, després de pre-
sentar la proposta aquesta set-
mana, s’ha convocat una nova 
reunió amb el consell de Bom-
bers Voluntaris per a mitjans del 
mes de juliol.

ProPoStA
el pla s’ha presentat davant 
del consell de bombers 
voluntaris, que tornarà a 
reunir-se al juliol

Greu el pilot 
d’un ultralleuger 
a Tremp

emergències

❘ tremp ❘ Un home va resultar 
ferit greu ahir a la tarda des-
prés de patir un accident amb 
un ultralleuger a tremp, se-
gons va informar el Sem, que 
el va traslladar a l’hospital 
arnau de Vilanova de Lleida. 
així mateix, el Grup d’actu-
acions especials (GRae) dels 
Bombers de la Generalitat va 
rescatar ahir a la tarda un pa-
rapentista de 36 anys que va 
patir un accident a la zona del 
santuari d’Organyà. L’home 
també va ser evacuat a l’ar-
nau de Vilanova, en aquest 
cas amb ferides de diversa 
consideració.

Ferits dos 
motoristes en 
sortides de via

trànsit

❘ l’espluga calba ❘ Dos motoris-
tes van resultar ferits ahir en 
sengles accidents a les Garri-
gues i la noguera. el primer 
dels sinistres es va produir 
cap a les 08.33 hores a l’es-
pluga calba, on un motoris-
ta va patir una fractura a la 
cama i va haver de ser res-
catat per un helicòpter dels 
GRae. també a la c-13 al 
seu pas pel terme municipal 
de camarasa, un altre con-
ductor va resultar ferit lleu 
al relliscar amb la seua moto 
i xocar contra la barrera de 
protecció de la via.

leS clAuS

Crítiques
z l’associació de bombers vo-
luntaris de catalunya (asbo-
voca) considera que el pla és 
insuficient perquè no recull rei-
vindicacions històriques com la 
cotització a la seguretat social 
o el final de les renovacions per 
falta d’hores.

Revocacions
z l’inspector oriol corbella de-
fensa la necessitat de regular la 
dedicació a través de l’aplicació 
per “regular una activitat míni-
ma i poder assegurar que es té 
la capacitat necessària per fer el 
servei”.
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tremp
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 00 05
CAP Urgències  � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 28 28
Hospital Comarcal del Pallars  � 973 65 22 55

Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 10 00
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 81 08
Farmàcies � � � � � � � �Martínez  � � 973 65 00 32
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � Artigues  � � 973 65 01 38
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 03 09
Inem  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 07 65
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 08 80
Urgències Mossos � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � �112
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 00

SOrt
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 10
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 01 64
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 71 07
Farmàcia � � � � T� Mallorqués  � � 973 62 00 65
Departament d’Agricultura, Ramaderia i
Pesca de la Generalitat � � � �   � � 973 62 08 04
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 02 41
Escola de Piragüisme � � � � � �   � � 973 62 07 75 

Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 64
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 80
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 85
eL pONt De SUert
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 05
CAP  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 11 59
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 649 80 53 05
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 902 45 09 02
Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 77

Oficina turisme  � � � � � � � � � � � � � � 973 69 06 40
Farmàcia Aguilà Borràs � � � �   � � 973 69 01 08
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 03 05
C� de Recursos Pedagògics � � � � 973 69 03 43
Serv� d’Extensió Agrària� � � �   � � 973 69 00 40
Societat de Pescadors � � � � �   � � 973 69 05 15
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 80

Pallars/Alta Ribagorça

r.r.
❘ lleiDa ❘ La Generalitat ha donat 
autorització ambiental al pro-
jecte per habilitar un hotel ru-
ral de quatre estrelles en anti-
gues bordes del Pallars Sobirà. 
Es tracta del projecte per con-
vertir les construccions de la 
Borda Socampo d’Alt Àneu en 
un allotjament turístic, que ha 
rebut una declaració d’impacte 
ambiental favorable després 
de 12 anys de tramitació. Per 
aconseguir-la, els promotors 
han presentat quatre projectes 
diferents al llarg d’aquest perí-
ode, i en cada un han rebaixat 
les previsions d’habitacions i 
de superfície construïda.

El quart projecte, presentat 
durant el mes de febrer, és el 
que ha obtingut el vistiplau 
ambiental del Govern. Preveu 
vuit habitacions, davant la de-
sena que plantejava la propos-
ta anterior, de l’any 2017. 

Així mateix, la superfície 
construïda passaria dels prop 
de 1.500 metres quadrats pre-
vistos fa sis anys als poc més 
de mil actuals. Així consta en 
la resolució del departament 
d’Acció Climàtica. 

Aquest projecte preveu una 

establa per a cavalls i un grup 
electrogen i panells solars per 
subministrar energia als edi-
ficis, així com una caldera de 
biomassa. Comptarà també 
amb una depuradora d’aigües 
residuals.

Les edificacions estan en 
terrenys de la xarxa Natura 
i al costat dels límits del Parc 
Natural de l’Alt Pirineu. Així 
mateix, la zona es considera 
d’importància per a la conser-
vació d’espècies com l’os. Tot 
això ha complicat el tràmit am-
biental del projecte. També va 
xocar amb oposició ecologista 
i veïnal, que va al·legar que els 
projectes turístics s’han de de-
senvolupar als pobles per revi-
talitzar-los en lloc de paratges 
naturals. La tramitació conti-
nua en curs i haurà de passar 
ara per la comissió d’Urbanis-
me del Pirineu.

Fonts de l’empresa van re-
calcar que el seu projecte va 
més enllà de les exigències 
de la normativa ambiental i 
té intenció de ser un referent 
de respecte al medi natural. 
Van lamentar que els tràmits 
s’hagin prolongat durant més 
d’una dècada.

turisme equipaments

Imatge d’arxiu de la Borda Socampo, a Alt Àneu.

Autorització ambiental a un hotel 
de 4 estrelles en bordes del Sobirà
Declaració d’impacte favorable al projecte de Borda Socampo a Alt Àneu

El bus del Parc, 
en marxa el 23 
de juny

transport

❘ la vall De boí ❘ El servei de 
bus del Parc Nacional d’Ai-
güestortes i Estany de Sant 
Maurici estarà operatiu del 
23 de juny al 30 de setem-
bre entre el Pla de l’Ermita 
i la Pobla de Segur, passant 
pel port de la Bonaigua. 
Un altre transport cobrirà 
el trajecte entre el Pont de 
Suert i la Pobla passant per 
Perves. Coincidint amb el 
període de funcionament 
del telefèric de la Vall Fos-
ca, comprès entre l’1 de 
juliol i el 30 de setembre, 
també hi haurà un servei 
entre la Pobla i l’embassa-
ment de Sallent.

El Pallars Sobirà 
declara BCIL 
l’església d’Estac

patrimoni

❘ Sort ❘ El consell comarcal 
del Pallars Sobirà ha donat 
llum verda a la declaració 
de bé cultural d’interès local 
(BCIL) per a l’església d’estil 
barroc de Sant Marçal del 
nucli d’Estac, al municipi 
de Soriguera. Destaca per 
tenir un campanar de més 
de 22 metres d’alt i la seua 
estructura és pràcticament 
quadrada. Amb aquesta  
declaració, el consell aug-
menta la protecció del pa-
tr imoni eclesiàstic dels 
municipis. El consistori de 
la localitat havia sol·licitat 
protecció per a aquesta es-
glésia barroca.

La Pobla millora 
la torre de la 
Casa Mauri

patrimoni

❘ la pobla De Segur ❘ L’ajunta-
ment de la Pobla de Segur 
ha donat llum verda a la 
restauració de la façana de 
la torre de l’edifici moder-
nista de la Casa Mauri, seu 
actual del consistori. L’ob-
jectiu d’aquesta actuació és 
millorar la torre de l’edifici 
on, segons l’alcalde, Marc 
Baró, no s’han dut a terme 
obres de manteniment en 
molts anys. Aquesta restau-
ració suposarà una inversió 
de 60.000 euros amb ajuts 
d’IEI i del departament de 
Cultura.
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Música. L’indie pren el protagonisme en la 
jornada principal del Magnífic Fest.

45
Homenatge. La Vinya dels Artistes presenta 
l’obra ‘Llanga’ de Josep Vallverdú.

46

JorDi echeVArriA

La pluja no va apagar el foc del Pallars
Sort i la Pobla de Segur celebren la baixada de falles amb uns 400 participants entre les dos ||  
Els últims quilòmetres es van veure entelats per l’aigua, que no va impedir que arribessin

Festes tradicions

Malgrat la pluja, la Falla Major de Sort va tornar a prendre amb el foc de totes les falles.

AssociAció FALLAires De sort

els fallaires arriben a Sort amb el terra moll.

AssociAció FALLAires De sort

redacció
❘ sort ❘ La pluja en els últims qui-
lòmetres del recorregut no va 
impedir que prop de 400 perso-
nes participessin ahir en la bai-
xada de falles de Sort i la Pobla 
de Segur encara que sí que va 
entelar l’arribada del foc fins als 
seus respectius centres urbans 
ja que l’aigua va apagar algunes 
de les teies.

En el cas de la Pobla de Segur 
van ser uns 150 els que van des-
cendir ahir Santa Magdalena en 
la tornada de la total normalitat 
a la festa del foc després de les 
restriccions de l’any passat de-
gudes al risc d’incendi. “Teníem 

moltes ganes de tornar a sortir 
amb total normalitat i això s’ha 
notat molt en la gent. Portem 
preparant aquesta festa des de 
fa molts mesos i per fi tornem a 
sortir amb les falles. 

A més aquest any comptem 
amb la participació de fallaires 
d’Alins, Isil, Alós i d’Andorra, 
cosa que ho fa encara més es-
pecial”, va comentar a SEGRE 
el president de l’Associació 
Cultural de Fallaires i Pubilles 
de la Pobla de Segur, George 
Palacios. 

A l’arribar al poble, els fallai-
res van ser rebuts per les pubi-
lles i ja en parelles van desfilar 

cap al centre de la localitat, amb 
parada obligada a l’església per 
fer una ofrena a la verge de Ri-
bera i amb un sopar popular.

D’altra banda, Sort va cele-
brar la baixada de falles més 
multitudinària del cap de set-
mana. I és que la capital del Pa-
llars Sobirà va tenir més de 200 

fallaires en una festa que es ca-
racteritza per comptar amb par-
ticipants dels pobles que formen 
el municipi de Sort. D’una ban-
da van sortir per la Vall d’Àssua, 
començant per Llessui i passant 
per Seurí, Bernui, Sorre, Altron 
i Olp, on es van anar sumant 
nous corredors. 

D’altra banda, el recorregut 
del Batlliu va comptar amb re-
presentants d’Enviny, Llarvé, 
Montardit de Dalt i Bressui. 
Ambdós recorreguts es van 
trobar a l’entrada de Sort, on 
alguns van haver de tornar a 
encendre les falles apagades i 
arribar a la Falla Major.

SenSe por
Malgrat la pluja, els prop de 
400 fallaires no van dubtar 
a seguir el seu camí a peu 
per la muntanya

Albert om tanca el rodatge 
d’‘Una altra història’

televisió patrimoni

❘ LLeiDA ❘ El Castell de Gardeny i el 
Palau Episcopal de Solsona han 
estat els dos escenaris triats per 
la producció del nou programa 
de TV3 Una altra història, pre-
sentat per Albert Om, per fina-
litzar el rodatge de la primera 
temporada. 

Ahir es van rodar les escenes 
a l’interior del conjunt monu-
mental situat a sobre del turó 
de Gardeny, un espai que els 
va permetre refugiar-se de la 
calor mentre es duia a terme el 

rodatge. El programa consisteix 
a explicar la història dels últims 
100 anys de Catalunya a través 
d’objectes que guarden els ve-
ïns de diferents poblacions del 
territori com nines, monedes, 
eines del camp, ràdios o cascos 
de guerra.

D’altra banda, avui l’equip 
d’Una altra història viatjarà 
fins a Solsona per gravar l’úl-
tim capítol del programa, que 
es podrà veure a partir de la 
pròxima tardor.albert om, abans d’entrar a gravar a l’interior del castell de gardeny.

r.g.

LeS pròxiMeS FaLLeS 

23 de juny: Boí, el Pont de 
suert, casós, Vilaller, isil, Alins

2 de juliol: Barruera

8 de juliol: erill la Vall

14 de juliol: taüll

21 de juliol: Llesp

22 de juliol: Pla de l’ermita

z Més de 10 poblacions del Pi-
rineu lleidatà celebraran durant 
les properes setmanes la baixa-
da de falles al seu territori.
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